
Protokół nr 6 
z posiedzenia Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej,  
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska 

która odbyła się w dniu 20 lutego 2007 roku 
 

 
O godzinie 1300 posiedzenie Komisji otworzyła Przewodnicząca Elżbieta Brzozowska, 

przywitała wszystkich obecnych i po stwierdzeniu quorum (lista obecności stanowi załącznik 
nr 1 do protokołu) przedstawiła porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przyjęcie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
3. Analiza i wydanie opinii o projekcie uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii 

zrównoważonego rozwoju Miasta Marki do 2020 roku” (Druk nr 25) w zakresie 
działania Komisji. 

4. Zapoznanie się z aktualnym stanem nowo przejętych posesji przy ul Piłsudskiego       
w Markach (była sukcesja Karola Whiteheada - tzw. kamienice). 

5. Wydanie opinii o projekcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki         
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 
rok 2007 (Druk nr 31). 

6. Sprawy różne. 
7. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Pkt 2. Przyjęcie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
 
Zastępca Burmistrza Krzysztof Wnuk zwrócił się z prośbą o włączenie do porządku obrad:      
- punktu „wydanie opinii o projekcie uchwały w sprawie ustalenia na terenie miasta Marki 
liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych (Druk nr 26)” 
- punktu „zapoznanie się i wydanie opinii na temat Stanowiska w sprawie budowy drogi 
krajowej S-8”. 
 
Przewodnicząca Komisji Elżbieta Brzozowska zaproponowała, aby: 
-  obecny punkt 5. porządku obrad został rozpatrzony jako punkt 3., 
-  projekt uchwały zawarty w Druku 26 został rozpatrzony jako punkt 4.,  
- „zapoznanie się i wydanie opinii na temat Stanowiska w sprawie budowy drogi krajowej     
S-8”   został rozpatrzony, jako  punkt 7. porządku obrad. 
Następnie zarządziła głosowanie zgłoszonych wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
 
Wnioski zostały przyjęte jednogłośnie.  
 
Porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przyjęcie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
3. Wydanie opinii o projekcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki         

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 
rok 2007 (Druk nr 31). 

4. Wydanie opinii o projekcie uchwały w sprawie ustalenia na terenie miasta Marki 
liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych (Druk nr 26)”. 

5. Analiza i wydanie opinii o projekcie uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii 
zrównoważonego rozwoju Miasta Marki do 2020 roku” (Druk nr 25) w zakresie 
działania Komisji. 
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6. Zapoznanie się z aktualnym stanem nowo przejętych posesji przy ul Piłsudskiego       
w Markach (była sukcesja Karola Whiteheada - tzw. kamienice). 

7. Zapoznanie się i wydanie opinii na temat Stanowiska w sprawie budowy drogi 
krajowej S-8. 

8. Sprawy różne. 
9. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Pkt 3. Wydanie opinii o projekcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki              
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2007 
(Druk nr 31). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Przewodniczący Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Andrzej 
Majcher zaprezentował projekt uchwały, powiedział m.in.: omawiany Program został 
napisany w oparciu o ustawę o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi 
oraz ustawę o przeciwdziałaniu narkomanii; zapisy uchwały są kontynuacją działań 
prowadzonych w Markach od wielu lat; w Markach działa punkt konsultacyjny, w ramach 
którego udzielana jest pomoc osobom uzależnionym i współuzależnionym; Komisja 
nawiązała współpracę z Polskim Towarzystwem Zapobiegania Narkomanii oraz z różnymi 
organizacjami pozarządowymi, służbą zdrowia, Sądami; ponadto GKRPA opiniuje 
zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych oraz kontroluje punkty sprzedaży, a także 
inicjuje działania zmierzające do złożenia wniosku o sądowe zobowiązanie do leczenia 
uzależnień. 
 
Zastępca Burmistrza Krzysztof Wnuk dodał, że Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych pracuje w 5-cio osobowym składzie, a pełnomocnikiem Burmistrza jest Pani 
Ewa Motyczyńska; podkreślił, że jest to istotna działalność – planowane dochody  w 2007 
roku wyniosą 390 tys. zł, które zgodnie z ustawą można wydatkować na zapobieganie 
alkoholizmowi i narkomanii; działalność GKRPA rozwija się w różnych formach. 
 
Radny Jan Orłowski zapytał, jak „… zmusić alkoholika …” do leczenia? 
 
Pan Andrzej Majcher wyjaśnił, że każdy może zgłosić GKRPA (w formie pisemnej) osobę 
uzależnioną; Komisja podejmuje odpowiednie działania, a jeśli osoba uzależniona nie podda 
się leczeniu dobrowolnie, kierowany jest wniosek do Sądu. 
 
Na tym zakończono dyskusję w tym punkcie porządku obrad. 
 
Przewodnicząca Komisji Elżbieta Brzozowska zarządziła głosowanie nad wydaniem opinii    
o projekcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2007 (Druk nr 31). 
 
Komisja Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska 
jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty w Druku nr 31. 
 
Pkt 4. Wydanie opinii o projekcie uchwały w sprawie ustalenia na terenie miasta Marki liczby 
punktów sprzedaży napojów alkoholowych (Druk nr 26). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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Zastępca Burmistrza Krzysztof Wnuk poinformował, że ustalenie liczby punktów sprzedaży 
napojów alkoholowych na terenie miasta nakazuje ustawa o wychowaniu w trzeźwości                        
i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. 
W projekcie uchwały zaproponowane jest ustalenie liczby punktów sprzedaży napojów 
alkoholowych zawierających powyżej 4,5 % alkoholu (z wyjątkiem piwa) przeznaczonych do 
spożycia poza miejscem sprzedaży na 100 (sklepy) – dotychczas było 55 oraz ustalenie liczby 
punktów sprzedaży napojów alkoholowych zawierających powyżej 4,5 % alkoholu                
(z wyjątkiem piwa) przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży na 20 (gastronomia) – 
dotychczas było 5.obecne limity zostały wyczerpane. 
 
W krótkiej dyskusji głos zabrali radny Jan Orłowski, Radny Marek Szczepanowski, Krzysztof 
Wnuk, Andrzej Majcher. 
 
Przewodnicząca Komisji Elżbieta Brzozowska zarządziła głosowanie nad wydaniem opinii     
o projekcie uchwały w sprawie ustalenia na terenie miasta Marki liczby punktów sprzedaży 
napojów alkoholowych (Druk nr 26). 
 
Głosowanie 
za wydaniem pozytywnej opinii – 6 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 
jeden radny nie wziął udziału w głosowaniu. 
Obecnych było 8. członków Komisji. 
 
Komisja Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty w Druku nr 31. 
 
Pkt 5. Analiza i wydanie opinii o projekcie uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii 
zrównoważonego rozwoju Miasta Marki do 2020 roku” (Druk nr 25) w zakresie działania 
Komisji. 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Naczelnik Wydziału Planowania i Rozwoju Kazimierz Krupski przedstawił projekt uchwały, 
omówił m.in.: przesłanki do zmian obowiązującej Strategii, metodykę prac, korzyści              
z uchwalenia ww. uchwały.  
Materiały informacyjne stanowią załącznik nr 5 do protokołu. 
 
W dyskusji głos zabrali radni: Jacek Orych, Jan Orłowski, Elżbieta Brzozowska oraz Zastępca 
Burmistrza Krzysztof Wnuk, Naczelnik Wydziału Kazimierz Krupski, a także przybyły na 
posiedzenie Komisji mieszkaniec Marek Andrzej Michalski. 
 
Przewodnicząca Komisji Elżbieta Brzozowska zarządziła głosowanie nad wydaniem opinii     
o projekcie uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii zrównoważonego rozwoju Miasta Marki 
do 2020 roku” (Druk nr 25) w zakresie działania Komisji. 
 
Głosowanie 
za wydaniem pozytywnej opinii – 6 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 
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jeden radny nie wziął udziału w głosowaniu. 
Obecnych było 8. członków Komisji. 
 
Komisja Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty w Druku nr 25. 
 
Pkt 6. Zapoznanie się z aktualnym stanem nowo przejętych posesji przy ul Piłsudskiego         
w Markach (była sukcesja Karola Whiteheada - tzw. kamienice). 
 
Radny Jan Orłowski, jako lokator tzw. kamienic powiedział m.in. 
- w nowych umowach najmu wskazane są obowiązki lokatorów, a nie ma obowiązków 
Urzędu Miasta, 
- źródła wody i kontenery na śmieci są ogólnie dostępne, a lokatorzy kamienic za to płacą, 
- z zakresu ochrony środowiska: ubikacje publiczne są w bardzo złym stanie; mieszkańcy 
kamienic wylewają ścieki do kanalizacji ulicznej, 
- budynki przy ul. Słowackiego są w bardzo złym stanie – przechylają się.  
 
Zastępca Burmistrza Krzysztof Wnuk podkreślił, że decyzja o przejęciu tego majątku przez 
Gminę jest korzystna dla najemców tzw. kamienic; wiele oczekiwań najemców tych 
budynków jest z pewnością słusznych, ale to radni zdecydują, jak duże nakłady finansowe 
przeznaczyć na modernizację i określą źródło finansowania; obecnie porządkowany jest stan 
prawny lokali mieszkalnych, zlecona została inwentaryzacja i wykonanie oceny technicznej 
12 budynków, koszty tych działań wyniosą 60 tys. zł; opłaty za wodę ustalane są na 
podstawie przeciętnych norm zużycia wody określonych w Rozporządzeniu Ministra 
Infrastruktury (bez względu na zużycie ogólne); będą podejmowane starania o pozyskanie 
środków zewnętrznych (Program Rewitalizacji); dodał, że w budżecie przewidziane zostały 
środki na bieżące utrzymanie budynków komunalnych. 
 
Radny Jan Orłowski zaproponował, aby Komisja Zdrowia, Opieki Społecznej, 
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska „…przeforsowała…” pieniądze dla 
„kamienic” 
 
Przewodnicząca Komisji Elżbieta Brzozowska zwróciła się do radnego o przygotowanie 
pisemnego wniosku w tej sprawie. 
 
Naczelnik Wydziału Zarządu Mieniem Komunalnym Elżbieta Pielasa poinformowała, że od    
1 stycznia 2007 roku Gmina przejęła 20 obiektów budowlanych tzw. kamienic, w których 
znajduje się 195 lokali mieszkalnych; stan techniczny budynków jest nienajlepszy, aby 
rozpocząć jakiekolwiek działania konieczne są: inwentaryzacja, opinia techniczna, projekt 
remontu każdego budynku; wszystkie roboty budowlane muszą odbywać się na podstawie 
pełnej dokumentacji technicznej i za zgodą konserwatora zabytków; systematycznie w miarę 
możliwości będą prowadzone prace modernizacyjne. 
 
Radny Jan Orłowski złożył zaproponował, aby jeden budynek pozostawić, jako „…wzór…”, 
a resztę kamienic zburzyć i wybudować nowe. 
 
Zastępca Burmistrza Krzysztof Wnuk powiedział, że nie ma takich prawnych możliwości. 
 
Na tym zakończono dyskusję w tym punkcie porządku obrad. 
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Pkt 7. Zapoznanie się i wydanie opinii na temat Stanowiska w sprawie budowy drogi krajowej 
S-8. 
 
Zastępca Burmistrza Krzysztof Wnuk i pracownik Wydziału Nieruchomości i Gospodarki 
Gruntami Robert Danielak zaprezentowali projekt przebiegu drogi ekspresowej S-8 Marki – 
Radzymin (obwodnica Marek). 
Materiały stanowią załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Zastępca Burmistrza Krzysztof Wnuk odczytał projekt Stanowiska w sprawie budowy drogi 
krajowej S-8, które stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
W krótkiej dyskusji głos zabrali: radny Paweł Chojnowski, radny Jan Orłowski, radny Jacek 
Orych, Zastępca Burmistrza Krzysztof Wnuk oraz pracownik Wydziału Nieruchomości           
i Gospodarki Gruntami Robert Danielak 
 
Przewodnicząca Komisji Elżbieta Brzozowska zarządziła głosowanie nad wydaniem opinii na 
temat projektu Stanowiska w sprawie budowy drogi krajowej S-8. 
 
Komisja Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska 
jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt Stanowiska w sprawie budowy drogi krajowej 
S-8. 
 
Pkt 8. Sprawy różne. 
 
Radny Jan Orłowski przedstawił  informacje dotyczące rzeki Długiej w Markach – informacja 
stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Pkt 9. Zamknięcie posiedzenia. 
 
O godzinie 1600 Przewodnicząca Elżbieta Brzozowska zamknęła posiedzenie Komisji 
Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska. 
 
 
protokołowała 
Małgorzata Mincberg 
        Przewodnicząca  Komisji 
 
           Elżbieta Brzozowska 
 
 

 5


